

2024-2025 年度「一人一花計劃」 通告(1)

本校已參與康文署舉辦 之「一人一花計劃」。康文署將為本校每位學生免費提供「**矮牽牛**」的花苗,希望透過此計劃向學生及家長推廣綠化意識及培養他們對種植的興趣和環保意識;而且種植更是一種怡情養性,令人身心舒暢的活動,也可促進幼兒語言表達能力。

當收到「**矮牽牛**」花苗時,請家長協助子女將花苗移植於較大的環保 花盆內栽種,**請將成長的「矮牽牛Petunia hybrida」盆栽(於盆栽當眼處註明 姓名、班別)帶回校,凡帶回盆栽之學生均獲嘉許狀**。

敬希家長和學生積極參與,鼓勵運用環保物料製作花盆。種植過程中,可訓練幼兒的觀察力、耐性及思考植物生長的需要。如在種植過程中植物已枯萎,家長<u>請勿購買植物</u>代替或帶其它品種的植物回校,讓幼兒體驗種植的過程及享受箇中樂趣。

有關一人一花計劃、收花苗注意事項及校園香草種植計劃影片也會上載至學校網頁或瀏覽下列康文署網址:

https://www.lcsd.gov.hk/tc/green/education/greeningschool/one.html

詳情如下:

派發花苗日期 : 2024 年 11 月 6 日(星期三)至 2024 年 11 月 12 日(星期二)

種植期 : 2024年11月12日至2025年2月14日(星期五)

帶花卉回校日期 : 2025 年 2 月 11 日(星期二)至 14 日(星期五)

(於盆栽當眼處註明姓名、班別)

順德聯誼總會 屯門梁李秀娛幼稚園 二零二四年十一月六日



2024-2025 "One Person, One Flower Scheme" Notice (1)

Our school has participated in the "One Person, One Flower Scheme" organized by the Leisure and Cultural Services Department (LCSD). The LCSD will provide free **Petunia Hybrida** seedlings to every student in our school. This initiative aims to cultivate environmental awareness and an interest in gardening among students and their parents. Additionally, planting can be a source of joy and fulfillment, while activities related to gardening promote relaxation and can enhance children's language skills.

We kindly ask you to assist your child in transplanting the **Petunia Hybrida** seedlings into larger, environmentally friendly flower pots. **Please bring the grown Petunia Hybrida** plants back to school by the designated date. Be sure to label the pots with your child's name and class. All students who bring potted plants back to school will receive a certificate of commendation.

We encourage both parents and students to participate and to use eco-friendly materials for creating the flower pots. Throughout the planting process, children will develop their observation skills, patience, and understanding of the needs of plants. If any plants wither during this process, please **do not purchase replacements** or bring different varieties back to school. We hope that children can fully experience the planting process and enjoy the journey.

Please refer to the planting demonstration video:

https://www.lcsd.gov.hk/tc/green/education/greeningschool/one.html

Details are as followed:

Date of distributing seedlings: November 6, 2024(Wednesday) to November 12, (Tuesday), 2024

Period of planting: November 11, 2024 (Tuesday) to February 14, 2025 (Friday)

Date of bring back to school: February 11, 2025 (Tuesday) to February 14, 2025 (Friday)

(Please label the pot with child's name and class)

Shun Tak Fraternal Association
Tuen Mun Leung Lee Sau Yu Kindergarten
November 6, 2024